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Oświadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 
Środki z budżetu państwa przeznaczone na Fundusz Pracy leżący w gestii Ministerstwa Pracy i Polityki 

Społecznej i mający przeciwdziałać bezrobociu są w części przeznaczone na aktywne formy przeciwdziałania 
bezrobociu. Wspieranie działalności gospodarczej osób bezrobotnych ze środków Funduszu Pracy 
realizowane jest poprzez przyznawanie jednorazowego dofinansowania umożliwiającego osobom objętym 
programem pokrycie kosztów rozpoczęcia działalności, w tym kosztów pomocy prawnej, konsultacji i 
doradztwa związanych z podjęciem działalności. 

Dofinansowania przyznawane są osobom bezrobotnym po pozytywnym rozpatrzeniu wniosku złożonego 
we właściwym powiatowym urzędzie pracy na podstawie podpisanej umowy. Osoby bezrobotne uzyskujące 
dofinansowanie mają obowiązek kontynuować założoną działalność gospodarczą przez okres minimum 
dwunastu miesięcy. 

Statystyki pokazują, że spośród firm, które zostały założone przez bezrobotnych dzięki pomocy środków 
przyznanych z Funduszu Pracy na dofinansowanie rozpoczęcia działalności gospodarczej w latach 2008–
2011 85% nadal funkcjonuje, a 15% z nich zakończyło swoją działalność. Według raportu zamieszczonego 
na stronie internetowej Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej najczęstszymi powodami zakończenia 
działalności w percepcji właścicieli była niekorzystna zmiana sytuacji na rynku (32%) oraz zbyt duża 
konkurencja (27,3%). Są to zatem czynniki niezależne od przedsiębiorców. 

Budżet Funduszu Pracy na aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu został w ustawie budżetowej na 
rok 2012 przyznany w wysokości zbliżonej do tej z roku 2011, co oznacza, że w bieżącym roku powiatowe 
urzędy pracy realizują ustawowe zadania na poziomie roku 2011. Tak niskie środki z Funduszu Pracy na 
aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu sprawiły, że zastosowanie mają kryteria dostępu przy 
rozpatrywaniu wniosków zawarte w regulaminach dotyczących poszczególnych form aktywizacji 
zawodowej. Powyższe środki wymusiły wprowadzenie limitów w zakresie okresów trwania umów oraz kwot 
w poszczególnych instrumentach i usługach rynku pracy. 

W związku z powyższym kieruję do Pana Ministra następujące pytanie. 
Czy ze względu na wysoką skuteczność formy aktywizacji bezrobotnych, jaką są dofinansowania 

rozpoczęcia działalności gospodarczej, w pracach nad ustawą budżetową na 2013 r. przewidziane jest 
zwiększenie środków na tę formę aktywizacji bezrobotnych? 

Z wyrazami szacunku 
Grzegorz Czelej 




